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PROTOKÓŁ NR IX/2011 

Z OBRAD IX SESJI  
RADY POWIATU NOWOTOMYSKIEGO  

KADENCJI W LATACH 2010-2014  
odbytej dnia 26 pa ździernika 2011 roku 
w sali sesyjnej Starostwa Powiatowego 

 
 

 
Ad.1. 
Otwarcie IX  sesji i stwierdzenie quorum.  
 
Przewodniczący Rady Powiatu Nowotomyskiego Pan Zbigniew 
Markowski otworzył obrady IX sesji Rady Powiatu Nowotomyskiego i 
powitał wszystkich obecnych. Nieobecny Radny P.Najdek, obecnych jest 
18 radnych. Przewodniczący stwierdził quorum.  Lista obecności stanowi 
załącznik nr 1 do protokołu. Lista gości stanowi załącznik nr 2 do 
protokołu. Obrady rozpoczęły się o godz.12:05. Przewodniczący powitał 
młodzieŜ z Zespołu Szkół Nr 2 w Nowym Tomyślu. Dyrektor ZS Nr 2 
P.Frański poinformował o szczegółach realizowanego projektu. 
P.Starosta wręczył certyfikaty i wraz z Przewodniczącym RPN złoŜyli 
gratulacje. 

P.Starosta zwrócił się z wnioskiem o wprowadzenie do porządku obrad 
następujących projektów uchwał w sprawie: 

• zmian Statutu Samodzielnego Publicznego Zakładu Opieki 
Zdrowotnej imienia doktora Kazimierza Hołogi w Nowym Tomyślu. 

• zaopiniowania wniosków i opinii Rady Społecznej przy 
Samodzielnym Publicznym Zakładzie Opieki Zdrowotnej imienia 
doktora Kazimierza Hołogi w Nowym Tomyślu dotyczącym zmian 
Regulaminu Organizacyjnego Zakładu. 

• Projekt stanowiska RPN. 
Komisje zapoznały się z projektami uchwał. 
P.Przewodniczący poddał pod głosowanie uzupełnienie porządku obrad: 
„za” - 18 
Rada Powiatu przyjęła proponowane zmiany do porządku obrad. 
Przewodniczący poinformował, Ŝe porządek obrad zostanie poszerzony 
kolejno o pkt 9a, 9b, i 9c po czym poddał pod głosowanie przyjęcie 
porządku obrad po wprowadzonych zmianach: 
 



„za” -  18 

Rada Powiatu Nowotomyskiego przyj ęła porz ądek obrad IX sesji, 
który stanowi zał ącznik nr 3 do protokołu. 

Ad.2 
Przyj ęcie protokołu z VIII sesji Rady Powiatu Nowotomyski ego.  
 
P.Przewodniczący poinformował, Ŝe protokół z VIII sesji RPN wyłoŜony 
był do wglądu w Wydziale Organizacyjno-Gospodarczym. Uwag nie 
wniesiono. P.Przewodniczący poddał pod głosowanie przyjęcie 
protokołu: 
„za”–18 
Rada Powiatu Nowotomyskiego przyj ęła protokół z VIII sesji. 
 
Ad.3 
Interpelacje Radnych.  
 
Do Przewodniczącego nie wpłynęła interpelacja na piśmie. 
P.Galas złoŜyła na IX sesji następujące interpelacje:  
1)zwróciła się o wyniki ekspertyzy w sprawie szpitala, zlecone przez 
Zarząd Powiatu, zapytała czy jest materiał gotowy  i jaki jest wynik. 
2)Prosiła o pisemną odpowiedź jak Zarząd Powiatu widzi dalsze 
prowadzenie gospodarstwa w Trzciance, w jakiej formie prawnej. 
 
Ad.4. 
Sprawozdanie z działalno ści Zarz ądu Powiatu Nowotomyskiego w 
okresie mi ędzysesyjnym.  
 
Przewodniczący stwierdził, Ŝe radni otrzymali informację w materiałach 
na IX sesję RPN. Informacja stanowi załącznik nr 4 do protokołu. 
P.Starosta złoŜył informację z posiedzenia Zarządu Powiatu, które 
odbyło się  w dniu 25 października 2011r. 
1. Zarząd spotkał się ze Skarbnikiem Gminy oraz Inspektorem ds. dróg 

gminy Opalenica w sprawie realizacji  porozumienia dotyczącego 
dofinansowania przez Powiat budowy ulicy Dworcowej w Opalenicy w 
zamian za pomoc gminy w realizacji zadań powiatowych. 

2. Zarząd zapoznał się z wnioskami o przyznanie pomocy zdrowotnej 
dla nauczycieli-emerytów, jeden wniosek został załatwiony 
pozytywnie, drugi natomiast nie posiadał kompletnej dokumentacji. 

3. Zarząd Powiatu przyjął projekty uchwał RPN w sprawie: 



• zmian Statutu Samodzielnego Publicznego Zakładu Opieki 
Zdrowotnej imienia doktora Kazimierza Hołogi w Nowym 
Tomyślu. 

• zaopiniowania wniosków i opinii Rady Społecznej przy 
Samodzielnym Publicznym Zakładzie Opieki Zdrowotnej 
imienia doktora Kazimierza Hołogi w Nowym Tomyślu 
dotyczącym zmian Regulaminu Organizacyjnego Zakładu. 

4. Zarząd Powiatu przyjął projekt stanowiska RPN w sprawie planów 
likwidacji Prokuratury Rejonowej w Nowym Tomyślu. 

5. Skarbnik Powiatu przedstawił główne załoŜenia do projektu budŜetu 
powiatu na 2012 rok wynikające z informacji Ministerstwa Finansów 
oraz Wojewody Wielkopolskiego. 

Przewodniczący podziękował  P.Staroście i  otworzył dyskusję. Pytań nie 
było. 
 
Ad.5. 
Funkcjonowanie szkół i placówek o światowych w Powiecie 
Nowotomyskim. Realizacja zada ń w ramach zespołu placówek 
oświatowych – MOS-Bursa Młodzie Ŝowa i Szkolne Schronisko 
Młodzie Ŝowe.  
 
Kierownik Wydziału Edukacji i Rozwoju  Starostwa Powiatowego dokonał 
prezentacji medialnej w zakresie funkcjonowanie szkół i placówek 
oświatowych w Powiecie Nowotomyskim. 
Przewodniczący podziękował za dokonaną prezentację i otworzył 
dyskusję. 
P.Galas zwróciła uwagę na minimalizację kosztów funkcjonowania i 
zapytała czy wiadomo w jakiej szkole będą zmiany organizacyjne. 
P.Nyćkowiak poinformował, Ŝe od kilku lat prowadzone są z dyrektorami 
szkół konsultacje w zakresie zmniejszenia kosztów. Ok. 85-90%  
wydatków to płace i pochodne. DąŜy się aby emeryci nie byli zatrudniani, 
ci co są zatrudniani to w zawodach. Zdarza się tak, Ŝe nauczyciele, 
którzy mają macierzystą jednostkę pracują na umowie w róŜnych 
szkołach. DąŜy się aby osoba była zatrudniona w jednej szkole. W 
ostatnich latach wyraŜano zgodę na uruchamianie oddziałów łączonych. 
Są to większe wydatki. Przepisy nakazują podział grup językowych, dąŜy 
się do naboru jednej grupy.  
P.Szulc zapytał czy w opracowaniach  statystycznych była uwzględniona 
placówka Zespół Szkół w Opalenicy. P.Nyćkowiak poinformował, Ŝe 
średnia powiatu uwzględnia teŜ Zespół Szkół w Opalenicy. W prezentacji 



są informacje dotyczące szkół prowadzonych przez Powiat. ZS w 
Opalenicy ma wyniki bardzo dobre, zbliŜone do średnich powiatu. 
P.Odzimek stwierdził, Ŝe w prezentacji zabrakło mu informacji o szkołach 
zawodowych, a chciał się odnieść do tej sprawy. 
P.Nyćkowiak poinformował, Ŝe radni posiadają w materiałach informację 
dot. szkół zawodowych. Jest 30 oddziałów w szkołach zawodowych.  
Wyniki są bardzo dobre, zdawalność 90-100%. Chcielibyśmy aby tych 
oddziałów było więcej. DuŜa część uczniów kontynuuje  naukę w 
systemie zaocznym i wchodzą na rynek pracy. 
P.Starosta wychodząc naprzeciw proponował aby Prezes zwrócił się do 
dyrektorów szkół, moŜe korzystając z obecności wszystkich 
przedstawicieli rzemiosła dyrektorzy. 
Zastępca Prezesa Izby Rzemieślniczej miał prośbę aby przedłoŜył swój 
materiał. 
Przewodniczący udzielił głosu. 
P.Odzimek wyraził swoje zadowolenie w uczestniczeniu w sesji RPN. 
Oświata zawodowa to waŜny wycinek Ŝycia gospodarczego kraju. 
środowisko rzemieślnicze to przede wszystkim uczestnictwo w pracach 
nad przyszłym kształtem. Rzemieślnicy od zawsze kształcili adeptów w 
róŜnych zawodach. Prezes poinformował o edukacji młodzieŜy w 
zakresie rzemiosła i relacji w zakładach rzemieślniczych. Poinformował o 
statystycznym wymiarze kształcenia zawodowego równieŜ w aspekcie 
niŜu demograficznego. W ocenie przedsiębiorców czas na naukę 
zawodu jest zdecydowanie za mały. Zmiany strukturalne w szkolnictwie 
nie wpłynęły na poprawę kształcenia zawodowego. Rzemiosło oczekuje, 
Ŝe szkoła zawodowa będzie świadomym wyborem, a nie ostatecznością.  
Otwieranie rynku pracy  za granicą, negatywne zjawisko oddziaływania 
na rynek pracy. Poprawie sytuacji nie słuŜy ograniczenie wydatków na 
aktywne formy. Rzemiosło uczestniczy w potwierdzaniu egzaminów w 
nauce zawodu. Nauka kursowa, potwierdzanie kwalifikacji zawodowych. 
Fundusz pracy stanowią pracodawcy, z tego są środki na aktywne formy 
walki z bezrobociem. Na rok bieŜący nie ma tych środków, na tworzenie 
nowych miejsc pracy. Rzemiosło posiada 58 szkół zawodowych przy 
Cechach i Izbach rzemieślniczych. UwaŜa, Ŝe Oświata zawodowa 
powinna być tylko na poziomie powiatu. Wniosek o odblokowanie 
funduszu pracy na lata następne. Prosił o odpowiedź, nie ma pieniędzy 
na aktywne formy  walki z bezrobociem. Nie zamykają drogi edukacji. 
Prosił o stanowisko rady. 
Przewodniczący uwaŜa, Ŝe trudno będzie teraz i proponował na kolejnej 
sesji wypracowanie stanowiska. 
P.Szymański stwierdził, Ŝe kształcenie zawodowe najmniej obciąŜa 
powiat i prosił o zachęcanie młodzieŜy. Większość uwaŜa, Ŝe szkoła 
zawodowa to najniŜszy szczebel hierarchii zawodowej. Tytuł mistrza jest 



bardzo ceniony. Mało osób do 30 lat chce uczyć zawodu, mistrzowie się 
starzeją problemem jest przyszłość. Na terenie powiatu najwięcej jest w 
zawodzie fryzjer, mechanik pojazdów samochodowych, niedobór 
występuje w zawodzie cieśla, dekarz, wędliniarz. Mobilizacja finansowa, 
uczeń dostaje wynagrodzenie. Proponował aby temat rzucić na forum 
województwa aby te płace zostały zróŜnicowane, a wpływ na to powinna 
mieć rada powiatu. 
P.Galas czy będzie potrzeba opinii PUP, w jakich zawodach brakuje 
pracowników, moŜe uelastycznić kierunki nauczania. 
P.Starosta poinformował, Ŝe prowadzone są rozmowy z duŜymi 
przedsiębiorcami, zgłaszają zapotrzebowanie na galwanizera, w 
przyszłości mają zapotrzebowanie na pracowników. Na poziomie 
zawodowym moŜna realizować, gorzej jest na poziomie technika. Powiat 
jest w kontakcie z przedsiębiorcami. 
P.Przewodniczący podziękował i prosił aby dyr. PUP przedstawiła 
stanowisko na posiedzenie  Zarządu Powiatu. 
 
Ad.6. 
Podj ęcie uchwały w sprawie „Programu Współpracy na 2012 r.  
Powiatu Nowotomyskiego z organizacjami pozarz ądowymi oraz 
innymi  podmiotami prowadz ącymi działalno ść poŜytku 
publicznego”.  
 
P.Przewodniczący poinformował, Ŝe corocznie Rada Powiatu   
podejmuje uchwałę w przedmiotowej sprawie. Uwag nie wniesiono. 
P.Przewodniczący odczytał projekt uchwały stanowiący załącznik nr 5  
do protokołu i poddał pod głosowanie:   
„za” - 18 
 
Rada Powiatu Nowotomyskiego podj ęła uchwał ę Nr IX/77/2011w 
sprawie „Programu Współpracy na 2012 r.  Powiatu 
Nowotomyskiego z organizacjami pozarz ądowymi oraz innymi  
podmiotami prowadz ącymi działalno ść poŜytku publicznego”. 
 
 
Ad.7. 
Podj ęcie uchwały w sprawie udzielenia bonifikaty od ceny  
nieruchomo ści przeznaczonej do sprzeda Ŝy poło Ŝonej w Nowym 
Tomyślu.  
 
P.Starosta poinformował, Ŝe omawiano przebieg posiedzeń komisji, 
stwierdził, Ŝe gmina Nowy Tomyśl przystąpiła do realizacji budowy 
parkingu. P.Starosta prowadził rozmowy w tym zakresie, lokalizacja jest 



blisko szkoły, mogą tam korzystać uczniowie jak równieŜ mieszkańcy, 
powiat udzielając bonifikaty zachęca szkołę do inwestycji. Przyczyni się 
to do poprawy funkcjonowania  
 
P.Wilkoszarski miał uwagi do zapisu cyt. „działalność nie związana z 
działalnością zarobkową”. 
P.Starosta stwierdził, Ŝe działalność edukacyjna nie jest działalnością 
zarobkową, a środki z czesnego szkoła przeznacza na funkcjonowanie 
wewnętrzne –m.in. na wynagrodzenia. 
Zarząd wyraził zgodę na sprzedaŜ działki bez bonifikaty. Propozycja 
zostanie przedstawiona na radzie. 
P.Galas zapytała czy Zarząd Powiatu rozpatrywał zmniejszenie 
bonifikaty, moŜe zmniejszyć bonifikatę z uwagi na brak luksusu 
finansowego. 
P.Starosta stwierdził, Ŝe mając to na uwadze,  jedną trzecią wartości  
szkoła zainwestuje.  
Przewodniczący poinformował o rozmowach na sesji Rady Miejskiej w 
Nowym Tomyślu i dodał, Ŝe cel uświęca środki. 
P.Kozecki powiedział, Ŝe będzie głosował przeciwko, bo jest to podmiot 
prywatny dobrze funkcjonujący. 35 tys.zł jest duŜą kwotą do budŜetu 
powiatu. Byłby skłonny Ŝeby nie udzielać bonifikaty. W interesie 
właściciela szkoły jest parking, czy będzie to zamknięte szlabanem, nie 
ma takiej gwarancji.  
Środki uzyskane ze sprzedaŜy byłyby wkładem do budowy parkingu.  
Po wyczerpaniu dyskusji P.Przewodniczący odczytał projekt uchwały 
stanowiący załącznik nr 6 do protokołu i poddał pod głosowanie: 
„za”–12 
„przeciw” – 2 
„wstrzymujący się”– 4 
Rada Powiatu Nowotomyskiego podj ęła Uchwał ę Nr IX/78/2011 w 
sprawie udzielenia bonifikaty od ceny nieruchomo ści przeznaczonej 
do sprzeda Ŝy poło Ŝonej w Nowym Tomy ślu. 
 
 
Ad.8. 
Podj ęcie uchwały w sprawie ustalenia wysoko ści opłat za usuni ęcie 
pojazdów z drogi i ich przechowywanie oraz wysoko ść kosztów z 
tym zwi ązanych.  
 
Projekt uchwały był analizowany na posiedzeniach komisji. Uwag nie 
wniesiono. P.Przewodniczący odczytał projekt uchwały stanowiący 
załącznik nr 7 do protokołu i poddał pod głosowanie:  
„za”– 18 



Rada Powiatu Nowotomyskiego podj ęła uchwał ę Nr IX/79/2011w 
sprawie ustalenia wysoko ści opłat za usuni ęcie pojazdów z drogi i 
ich przechowywanie oraz wysoko ść kosztów z tym zwi ązanych. 
 
 
Ad.9. 
Podj ęcie uchwały w sprawie zmian w bud Ŝecie Powiatu na rok               
2011.  
 
Projekt uchwały został omówiony na posiedzeniach komisji. Uwag nie 
wniesiono. P.Przewodniczący odczytał projekt uchwały stanowiący 
załącznik nr 8 do protokołu i poddał pod głosowanie:  
„za”– 18 
Rada Powiatu Nowotomyskiego podj ęła uchwał ę Nr IX/80/2011 w 
sprawie zmian w bud Ŝecie Powiatu na rok  2011.  
 
 
Ad.9a. 
Podj ęcie uchwały w sprawie zmian Statutu Samodzielnego 
Publicznego Zakładu Opieki Zdrowotnej imienia dokto ra Kazimierza 
Hołogi w Nowym Tomy ślu.  
 
Komisje zapoznały się z projektem uchwały. Uwag nie wniesiono. 
P.Przewodniczący odczytał projekt uchwały stanowiący załącznik nr 
9do protokołu i poddał pod głosowanie: 
„za”– 18 
 
Rada Powiatu Nowotomyskiego podj ęła uchwał ę Nr IX/81/2011w 
sprawiezmian Statutu Samodzielnego Publicznego Zakł adu Opieki 
Zdrowotnej imienia doktora Kazimierza Hołogi w Nowy m Tomy ślu.  
 
 
Ad.9b. 
Podj ęcie uchwały w sprawie zaopiniowania wniosków i opin ii Rady 
Społecznej przy Samodzielnym Publicznym Zakładzie O pieki 
Zdrowotnej imienia doktora Kazimierza Hołogi w Nowy m Tomy ślu 
dotycz ącym zmian Regulaminu Organizacyjnego Zakładu.  
 
Komisje zapoznały się z projektem uchwały. Uwag nie wniesiono. 
P.Przewodniczący odczytał projekt uchwały stanowiący załącznik nr 
10do protokołu i poddał pod głosowanie: 
„za”– 18 
 



Rada Powiatu Nowotomyskiego podj ęła uchwał ę Nr IX/82/2011w 
sprawie zaopiniowania wniosków i opinii Rady Społec znej przy 
Samodzielnym Publicznym Zakładzie Opieki Zdrowotnej  imienia 
doktora Kazimierza Hołogi w Nowym Tomy ślu dotycz ącym zmian 
Regulaminu Organizacyjnego Zakładu.  
 
 
Ad.9c. 
Stanowisko RPN w sprawie planów likwidacji Prokurat ury 
Rejonowej w Nowym Tomy ślu  
 
P.Przewodniczący odczytał adresatów, do których zostanie wysłane 
stanowisko Rady. 
P.Komendant Powiatowy Policji stwierdził, Ŝe likwidacja prokuratury 
spowoduje przerzucenie kosztów na policję, co będzie generować 
dodatkowe koszty policji. Proponował aby radni głosowali„za” przyjęciem 
stanowiska. 
P.śurek uwaŜa, Ŝe likwidacja będzie skutkować dla przyszłości powiatu. 
Jedną z waŜnych instytucji jest prokuratura. Prokuratura istnieje od 1945 
roku, została wybudowana nowa siedziba. Wyraził obawę, Ŝe w dalszej 
kolejności moŜe dojść do likwidacji sądu. UwaŜa, Ŝe oprócz stanowiska 
Rady Powiatu powinno być teŜ stanowisko poszczególnych gmin 
tworzących powiat oraz partii politycznych. 
P.Wilkoszarski uwaŜa, Ŝe jeŜeli Powiat stworzy grupę nacisku 
połączonych sił, to moŜe być pozytywny efekt. 
P.Kozecki aby ze stanowiskiem wysłano pismo do ministra 
sprawiedliwości, prokuratura generalnego oczekujemy generalnej 
odpowiedzi. 
Wicestarosta poinformował, Ŝe władze prokuratury prosiły o reagowanie 
P.Przewodniczący poddał pod głosowanie proponowane stanowisko: 
„za” - 18 
 
Rada Powiatu Nowotomyskiego przyj ęła stanowisko w sprawie 
planów likwidacji Prokuratury Rejonowej w Nowym Tom yślu, które 
zostanie przekazane kompetentnym adresatom. 
 
Ad.10 
Informacja o analizie o świadcze ń majątkowych.  
 
1. Informację Przewodniczącego Rady o oświadczeniach majątkowych 

radnych za 2010 rok  odczytał Przewodniczący Rady. 



2. Informację Wojewody Wielkopolskiego o oświadczeniach Starosty 
Nowotomyskiego i Przewodniczącego Rady  za 2010 rok odczytał 
Przewodniczący Rady. 

3. Informację Urzędu Skarbowego w Nowym Tomyślu o analizie 
oświadczeń majątkowych za 2010 rok odczytała 
Wiceprzewodnicząca Rady. 

4. Informację Starosty Nowotomyskiego dotyczącą oświadczeń 
majątkowych za 2010 rok odczytał Wicestarosta. 

 
Ad.11. 
Odpowiedzi na interpelacje radnych.  
 
P.Wicestarosta odczytał pismo dot. sporządzonej ekspertyzy przez prof. 
Szewczyka z WOKiSS w Poznaniu. 
Na pozostałą interpelację P.Radna otrzyma pisemną odpowiedź. 
 
Ad.12 
Wolne głosy i wnioski.  
 
P.Wilkoszarski w nawiązaniu do posiedzenia Komisji Rewizyjnej w 
ZSRCKU w Trzciance poinformował, Ŝe jednostka jest rentowna wg 
dyrektor skutkiem zmniejszenia wydatków są problemy - wpłynie pismo 
dyr. szkoły do Zarządu jaka jest przyczyna obniŜenia wydatków. 
P.Skarbnik poinformował, Ŝe nie został umniejszony plan wydatków, 
wydatki na zadania związane z prowadzeniem gospodarstwa zostały 
przyjęte w budŜecie i nie były zmniejszane. 
P.Wilkoszarski jeŜeli kwota będzie niewystarczająca to czy nie 
naleŜałoby jej zwiększyć. 
P.Skarbnik stwierdził, Ŝe jednostka była rentowna, nie ma moŜliwości 
zwiększenia planu.  
P.Galas stwierdziła, Ŝe nie ma technicznej moŜliwości gospodarzyć na 
tym gospodarstwie tymi środkami. Była mowa, Ŝe będzie na bieŜąco 
prowadzona analiza. Nie moŜemy mienia zbywać. JeŜeli były wydatki na 
remont, to była zachowana wartość majątku. W rolnictwie jest działanie 
okresowe, akcyjne. NaleŜy się przyjrzeć temu, będzie mniejsza 
wydajność w przyszłym roku.  
P.Skorupa zapytał  jaka jest rezerwa. 
P.Skarbnik poinformował, Ŝe1procentowa rezerwa, były wydatki 
związane z utrzymaniem upraw, remontami, P.Dyrektor miała tak 
gospodarować, aby środków  wystarczyło na wszystko. 



P.Kozecki – P.Dyrektor wysłała pismo  i nie otrzymała odpowiedzi. 
ZaangaŜowanie P.Dyrektor jest duŜe, są pewne rzeczy niezaleŜne od 
dyrektor i radnych. Koszty rosną np. paliwa. Nie ma przekroczeń, 
apelował aby Zarząd zmienił plan. MoŜe naleŜałoby zrezygnować z 
bonifikaty ze sprzedaŜy nieruchomości. 
Skarbnik poinformował, Ŝe P.dyrektor i szkoła została wyposaŜona w 
duŜy majątek. Wydatki na obsługę gospodarstwa przyjęte w planie są 
realne. 
 
Ad.13. 
Zamkni ęcie IX sesji Rady Powiatu Nowotomyskiego.  
 
Po wyczerpaniu porządku obrad Przewodniczący podziękował za udział i 
zamknął IX sesję Rady Powiatu. Obrady zakończono o godzinie 14:57. 
Na tym protokół zakończono. 
 
 

Protokolant:    Przewodniczący Rady Powiatu 
 

/-/ S.Drobnik    /-/ mgr Zbigniew Markowski 


